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Ministrul propus al Energiei: Îmi doresc unanimitate în Parlament daca vom

modifica Legea offshore

Ministrul propus al Economiei si Energiei, Virgil Popescu, a aratat ca doreste sa existe consens politic în

ceea ce priveste o eventuala modificare a Legii offshore, precizând ca va cere companiilor care opereaza în

Marea Neagra sa precizeze concret daca vor sa se retraga din aceste proiecte sau nu. 

"Va promit ca voi avea discutii cu operatorii si împreuna cu Parlamentul vom discuta si vom face, daca este cazul,

modificari la Legea offshore. Îmi doresc unanimitate în Parlament pe aceasta lege. Inclusiv modul în care s-a

lucrat în Parlament la aceasta lege a scazut încrederea investitorilor", a spus Popescu, audiat în comisiile

parlamentare de specialitate.

La plecare, el a detaliat jurnalistilor faptul ca va cere companiilor petroliere sa precizeze daca au trimis sau nu

Guvernului scrisori în care anunta ca vor sa se retraga din proiectele din Marea Neagra.

"Îmi doresc în Parlament un consens pe proiecte de importanta nationala pentru România, asa cum este Legea

offshore. Când voi fi învestit, voi avea discutii cu operatorii din piata, care au acele zacaminte în exploatare, voi

vedea daca exista sau nu exista la nivelul ministerului Energiei sau Economiei scrisori de intentie din partea unor

operatori de a renunta sau de a nu renunta, pentru ca noi nu avem decât informatii din presa, nu exista nicio

declaratie oficiala", a spus ministrul desemnat.

El a sustinut ca va propune ca în Parlament sa existe o comisie care, împreuna cu Ministerul Economiei si

Energiei, sa se ocupe de un eventual proiect al Legii offshore, care sa fie însusit de toate partidele politice.

"Nu vom da o ordonanta de urgenta, nu vom initia noi un proiect de lege la nivelul Guvernului, vrem sa existe

consens politic", a subliniat Popescu.

În ceea ce priveste OUG 114/2018, el a propus abrogarea actului normativ printr-un calendar de liberalizare în

doua etape, agreat cu Comisia Europeana, care prevede dereglementarea completa pâna în 2021, inclusiv la

consumatorii casnici.

"OUG 114 a creat mari perturbatii în sistem. Nu a scazut pretul gazelor pentru populatie. Nu a creat nimic bun în

piata, ci a crescut preturile la consumatorii non-casnici cu peste 25%. Acest lucru înseamna scaderea

competitivitatii industriei românesti, scumpiri, inflatie. Consumatorul casnic nu a beneficiat de plafonarea pretului

gazelor la 68 de lei pe MWh, ci practic s-a facut un transfer de profit de la producator de furnizor. E timpul sa ne

revenim si sa gasim o solutie", a spus Popescu, în cadrul audierilor.

Tot în ceea ce priveste sectorul energetic, el s-a declarat împotriva schemei de ajutor de stat catre Complexul

Energetic Oltenia prin socializarea costurilor cu certificatele de emisii, aratând ca producatorul de energie pe baza

de carbune poate functiona cu ajutorul unei scheme de stat pentru investitii, doar daca este aprobata de Comisia

Europeana.

De asemenea, Popescu a vorbit despre faptul ca pâna în 2030 ar trebui sa fie construit un nou reactor nuclear le

Cernavoda, inclusiv prin forte proprii ale Nuclearelectrica, daca nu va exista un investitor privat.
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